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            PROTOKÓŁ  Nr XXX/13 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 27 sierpnia 2013 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 13 radnych, (nieobecny Radny R. Serowski, M. 

Golas), a od punktu 4 porządku obrad obecnych 14 radnych, (nieobecny Radny R. Serowski).  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 900 i  trwały do godz. 1240.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu,    

• Mirosław Pender – Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej w Koszalinie, 

• Arkadiusz Rumiński – Zastępca Komendanta Komisariatu II w Koszalinie, 

• Jacek Wojciechowski – Kierownik Posterunku Policji w Bobolicach, 

• Jan Wójcik – Komendant Ochrony Przeciwpożarowej miasta i gminy Bobolice 

• Adam Panfil – Komendant Straży Miejskiej w Bobolicach,  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 27 czerwca 2013 roku.  
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  3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w gminie Bobolice. 

5. Ocena stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego w gminie Bobolice. 

6. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2013 rok; 

2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-2028; 

3) zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie kosztów kwalifikowanych 

ponoszonych na realizację zadania pod nazwą: „Budowa sieci kanalizacyjno – sanitarnej i 

tłoczonej w miejscowości Cybulino z włączeniem do istniejącej kanalizacji grawitacyjnej 

w miejscowości Gozd – gmina Bobolice” z udziałem środków Europejskiego Funduszu 

Rolniczego Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach działań objętych Programem 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013;  

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i    

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice  na rok  2013; 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Gminnej Strategii Integracji i Polityki 

Społecznej na lata 2005 – 2013 w mieście i gminie Bobolice”; 

6) określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.  

7) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, terminu i miejscu składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości 

zamieszkałej; 

8) wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia pomiędzy Gminą Bobolice a Spółdzielnią 

mieszkaniową „Jutrzenka” w Koszalinie w sprawie wspólnej realizacji zadania 

polegającego na budowie i remoncie chodnika wraz z miejscami postojowymi na terenie 

działki nr 50/10 położonej w obrębie nr 3 miasta Bobolice; 

7. Trybuna sołecka. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

10. Zakończenie obrad. 

 

Pani Burmistrz poprosiła o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-2028. 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 27 czerwca 2013 roku 
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był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, 

jak i w dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono 

uwag oraz zaproponował przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 13 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

* Budowa tarasu widokowego wraz z małą architekturą oraz towarzyszącą infrastrukturą 

komunikacyjną w Bobolicach. Wykonawcą jest Firma Skanska S.A. Oddział Budownictwa 

Inżynieryjnego w Gdańsku. Termin zakończenia umowy był do 31 maja 2013 r. Od czerwca 

zostały naliczane kary z tytułu nieterminowych prac na inwestycji. Obecnie wykonano:  

- rozbiórkę starych metalowych balustrad i ogrodzenia oraz betonowych schodów, 

- ukończono prace związane z wykonaniem muru oporowego pod taras widokowy, 

- zagęszczenie terenu pod ułożenie kostki kamiennej (przy tarasie widokowym), 

- fundamenty pod balustrady, 

- obłożenie muru oporowego kamieniem, 

- ustawienie słupów oświetleniowych z lampami zawieszonymi na wysięgnikach, 

- prace brukarskie na schodach i pochylni dla niepełnosprawnych oraz wejście do 

sklepów Pana Pięty zakończone, ułożenie kostki, wzorów do poprawy, 

- schody na taras wybrukowane, 

- wzór na tarasie "kwiatek" z bruku zakończony w 70 %, 

- wykonano 60-70 % balustrad, bez herbów i ostatecznego obmurowania kostką, 

- według deklaracji Wykonawcy w siedzibie SKANSKA S.A. znajdują się zakupione 

elementy małej architektury oraz luneta. 

Termin zakończenia inwestycji deklarowany przez firmę SKANSKA S.A. to 23.09.2013 r. (z 

odbiorami). 

* "Usuwanie azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Bobolice - etap IV". 

a) Złożonych wniosków mieszkańców o zdjęcie wyrobów zawierających azbest - 33. 

b) Ilość do zutylizowania materiałów zawierających azbest: 4647 m2, 83,65 Mg. 

c) Dofinansowanie z WFOŚiGW wynosi 100%. 

d) Wnioskowana kwota - 65.539,80 zł brutto. 
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e) Przetarg ogłoszony został 26 sierpnia 2013 r. 

f) Otwarcie ofert 03 września 2013 r. 

g) Planowany termin rozpoczęcia inwestycji – 10-15.09.2013 r. 

h) Od 2008 r. (data I inwentaryzacji w gminie Bobolice) do 31.12.2012 r. 

zutylizowano 296,05 Mg wyrobów zawierających azbest.  

i) Według stanu na 31.12.2012 na terenie Gminy Bobolice pozostało do 

zutylizowania jeszcze 2.214,71 Mg wyrobów zawierających azbest. 

j)  Z wniosków złożonych w Urzędzie Miejski w roku 2013 do zutylizowania 

planowane jest 83,65 Mg wyrobów zawierających azbest. 

k) Przyjmując średnio rocznie 94 Mg likwidacja wyrobów zawierających azbest 

nastąpić powinna w roku 2035.   

l) Biorąc pod uwagę fakt, że Krajowy Program Usuwania Azbestu powinien 

zakończyć się  

w roku 2032, trzeba mobilizować oraz angażować mieszkańców Gminy do usuwania 

azbestu. 

* Ogrodzenie zaplecza socjalnego stadionu sportowego w Świelinie. 
 

Przeprowadziliśmy procedurę wyboru Wykonawcy – zapytanie ofertowe. 

Na telefoniczne zapytanie (5 firm z terenu Bobolic) jakiekolwiek zainteresowanie wykazała 

tylko jedna firma, ale podana cena (7.000 zł) za wykonanie prac była wyższa niż założona  

w budżecie gminy (4.500 zł). 

Zaproponowaliśmy firmie „ATEL” z Koszalina wykonanie dodatkowego ogrodzenia  

w ramach wygradzania masztu antenowego Internetu bezprzewodowego ustawionego  

w bezpośrednim sąsiedztwie budynku zaplecza socjalnego. 

Firma przyjęła zlecenie i zobowiązała się do wykonania prac do 31.08.2013 r. za kwotę 

4.500 zł. 

* Termomodernizacja przedszkola w Bobolicach, ul. Pionierów 7. 
Jest to piękny i zabytkowy budynek. Gmina złożyła akces o przystąpieniu do projektu pn. 

„Poprawa efektywności energetycznej przy zastosowaniu odnawialnych źródeł energii na 

terenie Dorzecza Parsęty” organizowanego przez ZMiGDP. Planowane dofinansowanie 

określone zostało na 80-85%. W związku  

z powyższym zleciliśmy przygotowanie niezbędnej dokumentacji projektowej związanej  

przystąpieniem do projektu (projekt budowlany, audyt energetyczni i charakterystyka 

energetyczna budynku przed i po termomodernizacji). 
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Okazało się, że procentowy poziom dofinansowania (planowane min 80%) 

obliczany jest na podstawie charakterystyk energetycznych przed i po termomodernizacji – 

redukcji emisji CO2 do atmosfery. 

Procent dofinansowania dla Gminy Bobolice obliczony na podstawie redukcji emisji CO2 

(charakterystyki energetyczne  budynku Przedszkola w Bobolicach) określony został na 

80%. Niestety procent dofinansowania całego projektu obliczany jest jako średnia  

wszystkich uczestników. Ze względu na duże zróżnicowanie redukcji CO2 wyliczona 

wartość dofinansowania wyniosła 58%. Po przeprowadzeniu szczegółowych analiz okazało 

się, że gmina musiałaby zapewnić środki własne na realizację zadania w wysokości min. 

432.102,89 zł. W związku z niemożliwością zabezpieczenia takich środków w budżecie 

gminy podjęto decyzję o wycofaniu się z projektu. 

* Stworzenie bazy sportowo - rekreacyjnej z elementami placu zabaw w Bobolicach (plac 

rekreacyjny przy ul. Dworcowej). Odbył się przetarg na wykonanie ścieżki zdrowia i placu 

zabaw. Przedmiotem zamówienia jest przygotowanie terenu, dostawa, rozładunek i montaż 

sprzętu sportowo-rekreacyjnego ścieżki zdrowia i wyposażenia placu zabaw na działce nr 

601/37 obręb 3 Bobolice, terenie przeznaczonym na cele rekreacyjne miasta Bobolice wg 

poniższego zestawienia. Przed przystąpieniem do montażu teren w całości powinien zostać 

poddany rekultywacji  

(przeorany glebogryzarką, przebronowany i wałowany  a po zakończeniu montażu obsiany  

mieszanką traw stosowaną do stosowania na boiskach piłkarskich).       

Nazwa Ilość cena brutto

Niwelacja terenu 515 m2 3 623,66

Zestaw - siłownia na dworze 1 47 682,18

Uchwyty podtrzymujące 1 5 678,91

Drabinka pozioma 1 9 007,66

Drążki do brzuszków 1 3 226,16

Rura do balansowania 1 1 867,44

Bujak sprężynowy 1 2 631,25

Piaskownica sześciokątna 1 8 743,61

Montaż 1 1 814,50

RAZEM 84275,37

WYKAZ SPRZĘTU SPORTOWEGO I URZĄDZEŃ PLACU ZABAW

 

Wniosek o dofinansowanie złożony na kwotę: 84.275,37 zł. 

Umowa o przyznanie pomocy  w ramach działania 413 „Wdrażanie lokalnych strategii 

rozwoju” w zakresie operacji odpowiadających warunkom przyznania pomocy w ramach 

działania „Odnowa i Rozwój Wsi” objętego wnioskiem PROW na lata 2007-2013 zawarta w 

dniu 12.01.2012 r. Zakończenie inwestycji i rozliczenie wniosku zaplanowane jest do 

15.12.2013 r. 

Dofinansowanie 80% kosztów kwalifikowanych  w kwocie 54 812,00 zł. 
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Wkład własny  29 463,37 zł. 

I Przetarg ogłoszono:  23.05.2013 r. 

Termin otwarcia ofert: 03.06.2013 r. Nie wpłynęły żadne oferty. 

II Przetarg ogłoszono: 04.06.2013 r. 

Termin otwarcia ofert 4.06.2013 r. Wpłynęła 1 oferta  na kwotę   92.900,00 zł. 

W budżecie na realizację zadania przeznaczono kwotę 86.735,30 zł. 

Wprowadzono poprawkę do budżetu o kwotę 6.164,70 zł. 

Ogłoszony został III Przetarg: 04.07.2013 r. 

Otwarcie ofert: 12.07.2013 r. Wybrano firmę EDUCARIUM – kwota 92.900,00 zł. 

Na początku sierpnia firma wykonała niwelację terenu i posiała trawę. 

Planowane zakończenie prac wraz z ponownym posianiem trawy w miejscach, w których 

uszkodzona zostanie w trakcie montażu do 07.09.2013 r. 

* Wykonanie ocieplenia świetlicy wiejskiej w miejscowości Dargiń. 

Zaplanowane na ten rok ocieplenie budynku świetlicy w miejscowości Dargiń rozpocznie się 

od 26 sierpnia 2013 r. a planowane zakończenie prac 20 września 2013 r. (informacja 

uzyskana od sołtysa Pana Ireneusza Bednarczyka). 

Przewidywany koszt materiałów i robocizny 6.000 zł. 

* PSZOK Boboliczki. 

Zamawiający w dniu 25.06.2013 r. ponownie ogłosił przetarg nieograniczony pn. 

„Wyposażenie i funkcjonowanie stacjonarnego Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych oraz obsługa stacjonarnego i mobilnego Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych w Gminie Bobolice”. 

Termin składania ofert wyznaczono na dzień 05.07.2013 r. do godz. 11:00. 

Ogłoszenie o przetargu umieszczono w Biuletynie Zamówień Publicznych, na stronie 

internetowej Gminy Bobolice - http:www.bip.bobolice.pl w dziale Gospodarka, zakładka 

Zamówienia publiczne, na tablicach ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Bobolicach. 

Wpłynęła 1 oferta złożona przez Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o., 

ul. Komunalna 5, 75 – 724 Koszalin. 

Cena ofertowa (miesięczna cena jednostkowa ryczałtową brutto za 1 (jednego) mieszkańca za 

cały miesiąc kalendarzowy) wynosi 0,94 zł brutto. 

Zamawiający zamierzał przeznaczyć na realizację zadania miesięczną cenę jednostkową 

ryczałtową brutto za 1(jednego) mieszkańca za cały miesiąc kalendarzowy – 0,55 zł brutto. 

W dniu 09.07.2013 r. dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej złożonej przez firmę 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o., ul. Komunalna 5, 75 – 724 Koszalin. 

Na realizację przedmiotowego zadania dn. 20.08.2013 r. została podpisana umowa. Termin 

wykonania zamówienia obejmuje okres: od dnia podpisania umowy do 30.06.2014 r. 
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*„Sieć kanalizacji sanitarnej i tłocznej w miejscowości Cybulino z włączeniem do 

istniejącej kanalizacji grawitacyjnej w miejscowości Gozd - Gmina Bobolice”. 

Przetarg ogłoszony został w dniu 10.07.2013 r. Termin składania ofert wyznaczono na dzień 

25.07.2013 r. do godz. 11:00. Wpłynęły 4 (cztery) oferty na realizację tego zadania. 

Zbiorcze zestawienie ofert 

Numer 
oferty Nazwa (firma) i adres Wykonawcy Cena 

1 ZUBWiT ”M ĘTLOWIE” Cezary M ętel i Dariusz Mętel 
ul. Wojska Polskiego 7, 72 – 315 Resko 928.011,25 zł brutto 

2. DOMAR Kazimierz Domaracki 
Tatów 3, 76 – 039 Biesiekierz 946.690,78 zł brutto 

3. 
Przedsiębiorstwo Usług Inżynieryjno Budowlanych ELJOT Jacek 
Luterek   
ul. Zapadła 10, 70 – 033 Szczecin 

971.866,33 zł brutto 

4. 

Konsorcjum Wykonawców: 
1. Pomorska Instytucja Gospodarki Budżetowej 

”POMERANIA” w Czarnem Oddział w Koszalinie  
ul. Strefowa 17, 75 – 124 Koszalin – Lider Konsorcjum. 

2. EkoWodrol Spółka z o.o. 
ul. Słowiańska 13, 75 – 846 Koszalin. 

931.791,92 zł brutto 

 

Zamawiający zamierzał przeznaczyć na realizację zadania kwotę 1.743.590,42 zł brutto. 

Dofinansowanie z PROW 75%, pozostałe 25% wkład własny Spółki RWiK.  

W dniu 08.08.2013 r. dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej złożonej przez firmę 

ZUBWiT ”M ĘTLOWIE” Cezary M ętel i Dariusz Mętel, ul. Wojska Polskiego 7, 72 – 

315 Resko – cena oferty 928.011,25 zł brutto. 

Na realizację przedmiotowego zadania dn. 12.08.2013 r. została podpisana umowa. Termin 

wykonania zamówienia – 15.10.2013 r. 

*„ Świadczenie usługi w zakresie dowozu i odwozu uczniów niepełnosprawnych z terenu 

Gminy Bobolice do placówek oświatowych w roku szkolnym 2013/2014”. 

Przetarg ogłoszony został w dniu 11.07.2013 r. Termin składania ofert wyznaczono na dzień 

19.07.2013 r. do godz. 11:00.  

Wpłynęła 1 oferta złożona przez Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej Spółka z o.o., 

Krupy 77, 76 – 150 Darłowo - cena oferty (cena jednostkowa brutto za 1 km) 3,50 zł brutto. 

Zamawiający zamierzał przeznaczyć na realizację zadania cenę jednostkową brutto za 1 km 

3,69 zł brutto. W dniu 08.08.2013 r. dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej złożonej 

przez firmę Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej Spółka z o.o., Krupy 77, 76 – 150 

Darłowo. 
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Na realizację przedmiotowego zadania dn. 12.08.2013 r. została podpisana umowa. 

Termin wykonania zamówienia od 1 września 2013 r. do 30 czerwca 2014 r. 

* Rozwój tożsamości społeczno - kulturalnej mieszkańców miejscowości Kłanino poprzez 

budowę infrastruktury rekreacyjno – sportowej”. 

Przetarg ogłoszony został w dniu 06.08.2013 r. Termin składania ofert wyznaczono na dzień 

21.08.2013 r. do godz. 11:00. W dniu 21.08.2013 r. do godz. 11:00 nie wpłynęła żadna oferta 

na realizację tego zadania. Został ogłoszony drugi przetarg z terminem wykonania zadnia do 

31 października 2013 roku.  

* Otwarcie Muzeum Regionalnego w Bobolicach. 

Dnia 29 czerwca 2013 r., w auli Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach odbyło 

się doniosłe wydarzenie dla Bobolic - otwarcie Muzeum Regionalnego (jedynej takiej 

placówki w powiecie koszalińskim). Na podstawie Uchwały Rady Miejskiej z dnia 15 marca 

br. po dziesięciu latach swojej działalności Izba Muzealna została przekształcona w Muzeum 

Regionalne. Wśród zaproszonych gości znaleźli się przedstawiciele powiatu koszalińskiego, 

Urzędu Miejskiego w Bobolicach, Radni Rady Miejskiej, dyrektorzy Muzeów z Koszalina i 

Szczecinka, dyrektorzy szkół, zakładów karnych i instytucji współpracujących z Miejsko-

Gminnym Ośrodkiem Kultury. 

Burmistrz Bobolic Mieczysława Brzoza zainaugurowała uroczystość i wręczyła 

Kierownikowi Muzeum Bronisławowi Malinowskiemu pamiątkowy dyplom oraz Akt 

Powołania Muzeum Regionalnego. Następnie padło wiele ciepłych słów oraz gratulacji i 

życzeń ze strony przemawiających gości. Tą część programu zakończył Kierownik Muzeum 

Bronisław Malinowski. Po części oficjalnej goście zwiedzili dział Muzeum "Sztuka 

Więzienna", który będzie specjalnością Muzeum. Następnie uczniowie Szkoły Podstawowej 

im. H. Sienkiewicza w Bobolicach przedstawili specjalnie przygotowany na tą uroczystość 

program artystyczny. 

* Dni Bobolic 20-22.07.2013 r. 

20 lipca 2013 r. odbył się I Piknik Zdrowia i Tolerancji w Bobolicach. Uroczystości 

uświetniły stoiska: Poradni Dietetycznie i Zdrowo Państwa Łobockich, Polskiego 

Stowarzyszenie Diabetyków w Koszalinie, Klubu Amazonek, zdrowej żywności Akuna, 

Spondylusa, Oriflame, Mobilnego Punktu Usług Kosmetycznych Pani Agnieszki 

Ułanowskiej, Kolorowy Świat - Malowanie Twarzy, Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Bobolicach. Występy artystyczne zaprezentowali lokalni domownicy "Odnowy", "Tafli" 

oraz osoby uzależnione z Darżewa. Korzystanie z usług zaproponowanych przez stoiska i 

wesołe miasteczka dla dzieci uprzyjemniły występy zespołów: "Dzikie Wilki" z partnerskiego 

miasta Deminn, zespół rockowy "Krótkie spięcie" oraz zespół instrumentalno - wokalny "Za 

pięć dwunasta". Przedsmakiem szalonej tanecznej nocy dla wszystkich był taniec Zumba do, 
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którego zachęcała profesjonalna instruktorka tańca ZUMBA Pani Barbara Kalenik. 

Uczestnicy Środowiskowego Domu Samopomocy "Odnowa" w Bobolicach wraz ze swoimi 

nowymi przyjaciółmi z warsztatów terapii zajęciowej w Deminnie przygotowali dla nas pokaz 

kulinarny, podczas którego przygotowali kolorowe i zdrowe szaszłyki owocowo - warzywne. 

Każdy mógł się poczęstować do czego zachęcali nasi kucharze. W tym roku gościliśmy także 

dwóch Mistrzów Świata: Ryszarda Fornalczyka Mistrza Świata w wyciskaniu sztangi leżąc ze 

swoją grupą "Start Koszalin" oraz Krystiana Herbę Mistrza Świata w trialu rowerowym.  Na 

scenie zostali również wyróżnieni zwycięzcy zawodów - loty gołębi pocztowych Nienburg - 

Bobolice. Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza wręczyła puchary na ręce:  

- Pana Mirosława Kudłacza - I miejsce,  

- Pana Marka Ułanowksiego - II miejsce,  

- Pana Bernarda Klamana - III miejsce.  

Po oficjalnym otwarciu przyszedł czas na Gwiazdę Wieczoru. Wstępem do wspaniałej 

zabawy był występ DJ - Seby, które rozkręcił publiczność i zapowiedział występ zespołu 

Long & Junior. Do godziny 2.30 Gmina Bobolice tańczyła i śpiewała. To był naprawdę 

radosny dzień. Założeniem tegorocznych Dni Bobolic była profilaktyka zdrowotna i 

tolerancja wobec chorych i niepełnosprawnych. Organizacja tegorocznych Dni Bobolic pt. "I 

Piknik Zdrowia i Tolerancji w Bobolicach" jest możliwa dzięki uzyskanemu dofinansowaniu 

z Unii Europejskiej ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego oraz 

budżetu państwa (Fundusz Małych Projektów INTERREG IVA Euroregionu Pomerania). 

Całkowita wartość projektu wynosi 11.565,00 EURO, a kwota dofinansowania to 9.830,00 

EURO.W dniu 21.07.2013 r. odbyły się zawody wędkarskie o Puchar Burmistrza Bobolic, 

zawody strzeleckie oraz XVI Turniej Piłkarski "Bobolice CUP 2013". W dniu 22.07.2013 r. w 

ramach obchodów Powiatowego Święta Policji odbył się na placu rekreacyjnym przy ul. 

Dworcowej w Bobolicach Festyn rodzinny. 

* Kolorowe Lato 2013. 

Tegoroczne Kolorowe Lato w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej w Bobolicach 

przebiegało pod hasłem "Powrót do przeszłości". Akcja prowadzona była wspólnie z Filią 

biblioteczną i Świetlicą wiejską w Dargini. 

Od 1 lipca do 14 sierpnia, w ramach projektu pn. "Pokaż co masz na strychu - wystawa 

staroci", dzieci i młodzież odbyły szereg wycieczek rowerowych w poszukiwaniu śladów 

przeszłości, wyszukując eksponaty na wystawę staroci. Kontynuacją powrotu do przeszłości 

była wycieczka do Sławogrodu - wioski rycerskiej w Czaplinku. Atrakcją było zwiedzanie 
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Muzeum Regionalnego w Bobolicach. Oprócz zajęć z "przeszłością" starsze dzieci 

miały okazję sprawdzenia swoich umiejętności w parku linowym w Koszalinie, młodsze 

obejrzały film w Multikinie. W trakcie zajęć wakacyjnych nie zabrakło spotkań z książką, 

możliwości wykazania się umiejętnościami plastycznymi. Były również zajęcia sportowe : 

mecz siatkówki i piłki nożnej. W ramach zajęć rekreacyjnych odbyła się rowerowa wycieczka 

nad jezioro w Poroście i Rosnowie. Zajęcia wakacyjne zakończyliśmy ogniskiem w szkółce 

leśnej we Wrzosowcu. Wszystkie zajęcia i wycieczki sfinansowano z funduszy Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Bobolicach oraz dzięki grantowi 

pozyskanemu z Programu Rozwoju Wsi. 

* Koncerty organowe w ramach Międzynarodowego Festiwalu Organowego w dniach: 

14.08.2013r., 22.08.2013r. 

14.08.2013 r. (środa) godz. 18.00 

Ewa Polska - organy 

Młodzieżowa Orkiestra Instrumentów Narodowych z Mińska (Białoruś) 

Sergiusz Gładki (Białoruś) - dyrygent 

22.08.2013 r. (czwartek) godz. 18.00 

Urszula Grahm (Szwecja) - organy 

Chór Politechniki Warszawskiej 

Dariusz Zimnicki - dyrygent 

* Jarmark odpustowy 15.08.2013 r. 

Po raz kolejny Stowarzyszenie Aktywności Społeczno – Artystycznej „Po drodze” , wspólnie 

z Miejsko –Gminnym Ośrodkiem Kultury w Bobolicach organizowało Jarmark Odpustowy. 

Tak więc w czwartek 15 sierpnia 2013 r. na bobolickim rynku zebrali się nasi mieszkańcy, 

aby wspólnie spędzić świąteczne popołudnie, przy muzyce i kramach z rękodziełem 

ludowym. Oglądający mogli podziwiać prace naszego rodzimego artysty Pana Józefa Świtały. 

Na jarmarkowej scenie prezentowały się zespoły młodzieżowe z M-GOK w Bobolicach, 

Kapela "Przylesianie" z Koszalina i zespół „Goździki”. Gwiazdą wieczoru był zespół „Alibi". 

Imprezę poprowadziła redaktor Radia Koszalin -  Renata Pacholczyk. 

* trwają prace przygotowawcze do Dożynek Gminnych, które odbędą się 7 września 2013 

roku. Rozpoczynają się od godz. 15.00 mszą świętą polową w intencji rolników na placu 

rekreacyjnym przy ul. Dworcowej.  
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*konserwacja rzeki Chociel – prace trwają w dalszym ciągu, w roku 2013 rok 

konserwacja wykonana będzie na odcinku 7 km w obrębie Bobolice – Ostrówek – Chociwle. 

Zakres prac jest szeroki, prace wykonywane są porządnie i niebawem mają być zakończone.  

*inwestycja drogowa ul. Reymonta – jest to inwestycja, którą Gmina Bobolice wspólnie 

realizuje z Powiatem Koszalińskim. Głównym wykonawcą, który wygrał przetarg jest Firma 

POL-DRÓG, a podwykonawcą Firma Drogotex z gminy Bobolice. W uzgodnieniu wspólnie z 

Panem Starostą i Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych materiały (płyty chodnikowe, gruz, 

ziemia, destrukt) trafiają na bazę ZUKiO i jest do wykorzystania przez gminę. Termin 

zakończenia podany w umowie 15 październik 2013 roku.  

*24 sierpnia 2013 roku odbyło się otwarcie boiska sportowego w Radwankach. Gmina 

dołożyła do tego boiska sportowego tylko 300 zł, a zdziwienie było wielkie kiedy okazało się, 

że jest to naprawdę bardzo duże boisko z piękną murawą. Przy dobrym podejściu sołtysa, 

rady sołeckiej i mieszkańców oraz przy tak małym dofinansowaniu gminy można zrobić 

wiele. Sołtys pozyskał dużo sponsorów, którym bardzo dziękował podczas otwarcia boiska.  

*Gmina zgłosiła 6 sołectwa do konkursu, który organizuje Zachodniopomorska Izba Rolnicza 

dotyczący ciekawego i przyjaznego środowisku sołectwa. W ubiegłym roku w tym konkursie 

zdobyło sołectwo Drzewiany. W tym roku zgłoszono: Drzewiany, Stare Borne, Kurowo, 

Gozd, Kłanino i Dobrociechy. W wynikach tego konkursu 3 sołectwa zostały zauważone. II 

miejsce sołectwo Drzewiany, Sołectwo Kurowo i Dobrociechy wyróżnienia. Pani Burmistrz 

serdecznie pogratulowała sołtysom.  

 

Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater – Ubysz przedstawiła sprawozdanie z funkcjonowania 

nowego systemu zbierania odpadów komunalnych w naszej gminie po 2 miesiącach realizacji 

tego systemu.  

1. Przetarg na świadczenie usługi odbioru, wywozu, utylizacji i zagospodarowania stałych 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy 

w Gminie Bobolice wygrała firma PGK Koszalin. Umowę podpisano z firmą w dniu 21.06.2013. 

2. PGK Koszalin wyposażyło nieruchomości zamieszkałe na terenie miasta i gminy Bobolice 

w pojemniki na odpady zmieszane oraz worki do segregacji odpadów. 

3. Firma PGK dostarczyła mieszkańcom również harmonogramy odbioru odpadów, instrukcje 

segregacji oraz kody kreskowe identyfikujące właścicieli nieruchomości. 

4. Obecnie na indywidualne zgłoszenia właścicieli nieruchomości PGK Koszalin wymienia 

dotychczas dostarczone pojemniki na większe zgodnie z zapotrzebowaniem mieszkańców.  

5. Funkcjonuje system identyfikacji właściciela nieruchomości za pomocą kodów kreskowych.  

6. Termin rozpoczęcia odbioru odpadów przez PGK Koszalin pokrywał się z terminem 

wyznaczonym w harmonogramie. Jednakże ze względu na znacznie większą ilość wystawianych 
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przez mieszkańców odpadów (zaległe śmieci), możliwości sprzętowe, brak przez 

firmę znajomości terenu gminy oraz inną - nową kadrę pracowniczą skierowaną na gminę                 

czas odbioru odpadów wydłużył się i trwał od 1 do 3 dni.  

7. W dniu 22 kwietnia 2013 r. gmina ogłosiła pierwszy przetarg na Zadanie II o nazwie: 

Wyposażenie i funkcjonowanie stacjonarnego Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych oraz obsługa stacjonarnego i mobilnego Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych w Gminie Bobolice. (PSZOK). Był to przetarg unijny, otwarcie ofert nastąpiło w 

dniu 03.06.2013 r. Do przetargu stanęło jedynie Konsorcjum REMONDIS Sanitech Poznań wraz 

z EKO-FIUK Połczyn-Zdrój proponując cenę 1 zł brutto/osobę miesięcznie. Pomimo 

zaproszenia konsorcjum nie stawiło się na podpisanie umowy w związku z powyższym przetarg 

został unieważniony. W dniu 25.06.2013 r. został ogłoszony ponownie drugi przetarg, termin 

składania ofert wyznaczono na dzień 03.07.2013 r. W przetargu wpłynęła jedna oferta firmy 

PGK Koszalin, która zaproponowała kwotę 0,94 zł/osobę miesięcznie. W dniu 20.08.2013 r. 

przekazano umowę na PSZOK do podpisu przez PGK Koszalin. 

8. W chwili obecnej trwają prace związane z przygotowaniem przez PGK Koszalin 

kontenerów oraz zaplecza biurowo socjalnego dla stacjonarnego PSZOK-u, który rozpoczyna 

swoje funkcjonowanie. Mobilny PSZOK zaplanowano w miesiącu październiku tego roku i maju 

przyszłego roku. Będzie funkcjonował od 2 września 2013 roku. Obecnie dogrywanie sprawy 

zatrudnienia pracownika na PSZOK-u. PSZOK będzie funkcjonował dwa razy w tygodniu w 

środy od 11.00 do 17.00 i soboty od 8.00 do 14.00, za wyjątkiem świąt i dni ustawowo wolnych.  

9. Urząd Miejski zorganizował spotkanie z przedstawicielami PGK Koszalin, które odbyło się 

w dniu 1 sierpnia 2013 r. Tematem spotkania było podsumowanie pierwszego etapu 

wprowadzenia nowego systemu gospodarki odpadami na terenie gminy Bobolice przez PGK 

Koszalin. Na spotkaniu obecni byli m.in.: 

a) Pan Tomasz Uciński- Prezes PGK Koszalin, 

b) Pan Lucjan Kapka – Kierownik Zakładu Usług Transportowych, 

c) Pani Joanna Kazimierczak – Kierownik Działu Obsługi Klienta, 

d) Pan Jerzy Brancewicz- pracownik PGK Koszalin odpowiedzialny za sprawy techniczne. Na 

tym spotkaniu omówiono problemy dotyczące wdrożenia nowego systemu w gminie. 

10. Systematycznie przeprowadzane były kontrole przez pracowników Urzędu Miejskiego 

poszczególnych miejscowości Gminy Bobolice w zakresie realizacji przez firmę PGK umowy. 

Kontrolą objęto prawie całą gminę Bobolice. Zakres kontroli obejmował przede wszystkim: 

a) kontrolę terminu odbioru odpadów zmieszanych oraz selektywnie zbieranych przez PGK 

Koszalin, 

b) kontrolę prawidłowego oznaczania worków do segregacji odpadów (naklejania kodów 

kreskowym), 
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c) kontrolę sposobu gromadzenia odpadów - czy worki wystawiane do odbioru są 

zapełnione, 

d) kontrolę warunków sanitarnych, 

e) kontrolę ważenia odpadów zmieszanych oraz selektywnie zbieranych przez PGK Koszalin. 

11. Przekazywane są na bieżąco informacje do gablot sołeckich dotyczące wdrożenia i 

rozwiązań w zakresie nowego systemu gospodarki odpadami. Przekazane zostały również 

harmonogramy odbioru odpadów. 

12. Informacje o nowym systemie ukazują się na bieżąco w Bobolickich Wiadomościach 

Samorządowych. 

13. Wszystkim właścicielom nieruchomości zamieszkałych nadano indywidualne numery 

rachunków bankowy dla opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

14. Na zgłoszenie właścicieli nieruchomości drukowane są książeczki opłat śmieciowych za 

dodatkową opłatą w wysokości 1,25 zl brutto/ na pół roku.  

15. Na bieżąco prowadzona jest korespondencja z PGK Koszalin mająca na celu jak najlepsze i 

sprawne wypracowanie nowego systemu odbioru odpadów. 

16. Przygotowana została uchwała w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, terminu i miejscu składania deklaracji przez 

właścicieli nieruchomości zamieszkałej. Deklarację będzie można składać za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej. Jest to ostatni element proceduralny wdrożenia ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach. 

17. Mieszkańcy Gminy pomimo wielu obaw dobrze przygotowali się do wprowadzenia nowego 

systemu gospodarowania odpadami. Przeprowadzone kontrole wykazały, że miejscowości są 

czyste a mieszkańcy realizują założenia harmonogramu odbioru odpadów. Pojemniki na odpady 

zmieszane oraz worki na odpady segregowane są wystawione przy wjazdach na posesje, 

pojemniki nie są przepełnione, wokół nich nie ma porozrzucanych odpadów i nie utrudniają one 

komunikacji. 

WNIOSKI 

 

PGK KOSZALIN: 

1. Występują nadal sporadyczne przypadki braku pojemników lub worków na odpady – po 

zgłoszeniu właściciela nieruchomości na bieżąco firma PGK Koszalin dostarcza pojemniki 

właścicielom nieruchomości. 

2. Na dzień dzisiejszy nie wszystkie wspólnoty mieszkaniowe na terenie gminy Bobolice 

zostały wyposażone w zbiorcze pojemniki do segregacji odpadów. Zgodnie z zapisami SIWZ 

pojemniki te powinny być dostarczone również do spółdzielni i wspólnot mieszkaniowych, które 

zadeklarowały brak segregacji odpadów. 



 14 
3. W chwili obecnej odpady nie są ważone. PGK Koszalin zakupiło i wyposażyło 

w wagi samochodowe dwa pojazdy. Wyznaczono ostateczny termin, po którym musi nastąpić 

ważenie odpadów na dzień 1 września 2013 r. 

4. Czas odbioru odpadów uległ skróceniu, choć nadal nie jest we wszystkich miejscowościach 

gminy jednodniowy. 

5. W odpowiedzi na liczne zgłoszenia mieszkańców Gminy odnośnie braku naklejek z kodem 

kreskowym Urząd Miejski wystosował pismo do PGK Koszalin o uzupełnienie dostarczonego 

zapasu kodów kreskowych dla mieszkańców do ilości, która będzie wystarczająca  na cały rok. 

6. Na terenie gminy Bobolice występują miejscowości z utrudnionym dojazdem sprzętu 

ciężkiego. Ze względu na utrudniony dojazd do tych posesji opracowano tzw. workowy system 

odbioru odpadów. W systemie tym zamiast pojemników na odpady zmieszane PGK Koszalin 

dostarczy właścicielom nieruchomości worki na odpady zmieszane. W przypadku deklaracji 

segregacji odpadów firma zamierza dostarczyć również worki na odpady segregowane. Odbiór 

odpadów odbywać się będzie w tym samym dniu, co z pozostałych nieruchomości, zgodnie z 

harmonogramem odbioru odpadów, jednakże innym mniejszym samochodem. Zamiana 

pojemnika na odpady zmieszane na worki nie spowoduje jakichkolwiek skutków finansowych 

dla właściciela nieruchomości. Worki na odpady zmieszane będą nadal dostarczane nieodpłatnie 

na wymianę, wg zasady: po oddaniu jednego pełnego worka z odpadami PGK Koszalin 

pozostawi jeden worek pusty. Urząd Miejski wystosował pisma do mieszkańców nieruchomości, 

do których jest utrudniony dojazd z prośbą o wyrażenie zgody na odbiór odpadów w systemie 

workowym.  

7. Od dnia 1 lipca 2013 r. nie funkcjonował stacjonarny PSZOK - spowodowane było brakiem 

uzyskania przez PGK pozwolenia - decyzji Starostwa Powiatowego umożliwiającej prowadzenie 

stacjonarnego PSZOK-u w gminie Bobolice, lokalizacja: Boboliczki, teren przyległy do byłego 

składowiska odpadów. Ostatecznie Umowa została przekazana do podpisania przez PGK 

Koszalin w dniu 20.08.2013 r. W miesiącu październiku 2013 r. oraz w maju 2014 roku 

planowana jest zbiórka z terenu całej gminy odbioru odpadów wielkogabarytowych.    

MIESZKAŃCY: 

1. Nie wszystkie worki na odpady segregowane posiadają naklejki z kodem kreskowym 

identyfikujące właściciela nieruchomości. 

2. Mieszkańcy często naklejają naklejki z kodami kreskowymi na worki do segregacji 

odpadów w momencie, gdy worek tylko zostanie dostarczony na posesję. W tej sytuacji naklejki 

- kody ulegają zniszczeniu, stają się nieczytelne i nie jest możliwy odczyt danych zawartych w 

kodzie kreskowym (naklejka pozaginana). Kody należy przyklejać dopiero w dniu wystawienia 

worków do wywozu, w dniu wywozu odpadów w taki sposób aby były one czytelne 

(niepozaginana). 
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3. Stwierdzono liczne przypadki wystawiania niepełnych worków z odpadami 

segregowanymi. 

4. Od 2 września 2013 r. w przypadku, gdy na worki do segregacji odpadów nie zostaną 

naklejone kody kreskowe, worki takie nie zostaną odebrane przez PGK Koszalin. Ponadto worki 

nie zostaną odebrane również w przypadku nieprawidłowo przeprowadzonej segregacji 

odpadów. 

5. Są przypadki, że mieszkańcy nie zgłaszają do Urzędu Miejskiego w Bobolicach braku 

odbioru odpadów przez PGK Koszalin, bądź zgłaszają ze znacznym opóźnieniem (nawet 

miesięcznym). PGK Koszalin w tej sytuacji nie ma możliwości wykonać reklamacji usługi 

odbioru odpadów zgodnie z zapisami umowy. Zgłoszenie braku odbioru odpadów powinno 

nastąpić najpóźniej w ciągu 2 dni od dnia odbioru odpadów określonego w harmonogramie. 

PGK Koszalin sprawdza na podstawie zapisów GPS prawdziwość zgłoszenia i w przypadku, gdy 

GPS nie zarejestrował postoju na danej posesji realizuje odbiór odpadów podczas dodatkowego 

odbioru odpadów. 

GMINA: 

1. Na bieżąco przyjmowane są zgłoszenia od mieszkańców Gminy dotyczące nowego systemu 

odbioru odpadów oraz monitorowana jest dalsza realizacja zgłoszeń przez PGK Koszalin.  

2. W gminie nie został otwarty stacjonarny PSZOK. Planowane jest otwarcie stacjonarnego 

PSZOK-u we wrześniu 2013 r. Niezależnie odbiór odpadów sprzed nieruchomości podczas tzw. 

wystawek odbędzie się w miesiącu październiku 2013 r. oraz maju 2014 r. 

3. Stacjonarny PSZOK funkcjonować będzie przez cały okres obowiązywania umowy, tj. do 

30.06.2014 r. i czynny będzie dwa razy w tygodniu (każda środa i sobota za wyjątkiem dni 

świątecznych) w godzinach: środa od 11:00 do 17:00, sobota od 8:00 do 14:00. W dni 

świąteczne wypadające w środę lub sobotę stacjonarny PSZOK nie będzie funkcjonował. 

Stacjonarny PSZOK w sumie czynny będzie min. 54 godzin w miesiącu. 

PODSUMOWANIE: 

Dotychczasowe prace związane z wprowadzeniem nowego systemu gospodarki odpadami na 

terenie gminy Bobolice oceniam, że zostały wykonane poprawnie. Gmina koordynuje wszelkie 

działania w tym zakresie tak, aby ostatecznie zakończyć całościowo wdrożenie nowego systemu 

gospodarki odpadami. Początkowe dwa miesiące wprowadzenia nowego systemu były 

miesiącami nauki zarówno dla mieszkańców, PGK Koszalin jak i Gminy. Od miesiąca września 

2013 r. zakładamy prawidłowe funkcjonowanie systemu. 

 

Ad.4. Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w gminie Bobolice.  

Głos zabrał nadkomisarz Arkadiusz Rumiński zastępca komendanta Komisariatu II w 

Koszalinie. Na wstępie podziękował za zaproszenie w imieniu Komendanta Wiesława Tyla, 
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który obecnie przebywał na urlopie. Pan nadkomisarz odczytał analizę stanu 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania Posterunku Policji w Bobolicach, 

Komisariatu II Policji w Koszalinie za 2012 rok. Analiza stanowi załącznik do protokołu.  

 

Pan Adam Panfil Komendant Straży Miejskiej w Bobolicach przedstawił informacje 

dotyczące Straży Miejskiej w Bobolicach. Informacje stanowią załącznik do protokołu.  

 

Podsumowując Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o częstsze patrole policję oraz 

straż miejską na przystanku przy budynku CIT. Jakiś czas temu przy współpracy z 

właścicielem sklepu udało się wyprowadzić automaty do gier. Kontrole powinny oduczyć 

zwyczaj piwkowania i przebywania osób niepożądanych. Osoby, które chciałby skorzystać z 

poczekalni boją się skorzystać z niej ponieważ przebywają tam osoby spożywające alkohol. 

Pani Burmistrz dodała, że jeśli chodzi o bezpieczeństwo publiczne na terenie naszej gminy to 

mieszkańcy powinni czuć się bezpieczni.  

 

Radna Zofia Kęcel powiedziała, że kiedy są mecze na stadionie to kibice wracający z meczu, 

a udający się w stronę miasta często malują po elewacjach budynków. Poprosiła, że kiedy 

odbywa się taki mecz policja powinna być czujna i reagować na takie zachowania.  

 

Radny Zdzisław Strzelczak powiedział, że napisy te nie robią kibice tylko chuligani. Pan 

Radny podziękował Panu Komendantowi z Koszalina za szybką i sprawną interwencję 

podczas meczu w Bobolicach. Na taki mecz powinno się zaangażować policję, a nie ochronę, 

które nie jest w stanie nic zrobić.  

 

Radna Bożena Aksiutin powiedziała, że napisy będą się pojawiały i nie zawsze będziemy w 

stanie temu zapobiec lub ukarać winnych. Dobrym sposobem byłoby, gdyby zarządca lub 

administratorzy danych budynków byli zobowiązani do tego, żeby po jakimś czasie 

zamalowywać te napisy.    

Obecnych 14 radnych.  

 

Ad. 5. Ocena stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego w gminie Bobolice.     

Informacje przedstawił Pan Jan Wójcik Komendant Ochrony Przeciwpożarowej miasta i 

gminy Bobolice. Ocena stanowi załącznik do protokołu. 

Następnie głos zabrał Pan Mirosław Pender Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej 

w Koszalinie. Podziękował za zaproszenie na sesję. Powiedział, że bezpieczeństwo jest 

bardzo cenną usługą, a przede wszystkim w zakresie ochrony przeciwpożarowej. 
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Doświadczane jest to na co dzień, kupując sprzęt, doposażając strażaków. Zadanie 

te realizowane są wspólnie, jest to zadanie własne gminy, po części wspólne powiatu, ale też 

zadanie własne państwa. Realizowane jest to jako jednostki Państwowej Straży Pożarnej, a 

także Ochotnicze Straże Pożarne. W przypadku Gminy Bobolice, niezwykłą rolę odgrywają 

OSP z tego względu, że Gmina oddalona jest od siedziby Komendy Miejskiej od 25 km do 50 

km. Jeżeli mówimy o skutecznym ratownictwie, a więc o czasie dojazdu od momentu 

zaalarmowania do wyjazdu na miejsce zdarzenia do 15 minut, to ta lokalizacja wskazuję, że 

dużą rolę ogrywają OSP. Dlatego element, który spoczywa na gminach doposażenia i 

wyposażenia strażaków jest niezwykle ważny w funkcjonowaniu ochrony przeciwpożarowej i 

o bezpieczeństwie na terenie Gminy Bobolice. Na terenie Gminy Bobolice funkcjonuje 5 

jednostek OSP, które są dość optymalnie zlokalizowane na terenie gminy Bobolice. Ilość 

zdarzeń 99 w roku poprzednim, 51 w roku bieżącym do 14 sierpnia 2013 roku, wskazuje, że 

jest to średnio około 5-7% ogólnej ilości zdarzeń jaka jest odnotowana na terenie działania 

Komendy. Istotnym parametrem jest to, że w większości (w zasadzie 100 %) zdarzenia te są 

pożarami małymi, miejscowe zagrożenia małe i lokalne. Świadczy to o tym, że ten system jest 

na tyle skuteczny, że zdarzenia te nie rozwijają się. Skutki i straty są minimalne. Czas dojazdu 

od momentu zaalarmowania do dotarcia na miejsce zdarzenia jest to parametr do 15 minut – 

jeżeli mówimy o ratownictwie, o udzielaniu pierwszej pomocy, o prowadzeniu działań 

gaśniczych. Po 15 minutach trudno jest mówić o ratownictwie. Jeżeli chodzi o stan 

wyszkolenia, stan wyposażenia w BHP strażaka Pan Komendant ocenia to pozytywnie. Ciągle 

widać potrzebę poprawę stanu technicznego w strażnicach, pilnowanie stanu BHP strażaków, 

niezbędne jest zakupienie samochodów do OSP Porost i OSP Kłanino. Planowane jest 

włączenie jednostki OSP Porost do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego do końca 

roku 2014 oraz związane z tym niezbędne doposażenie w niezbędny sprzęt. Doposażenie 

jednostek, które są w systemie Kłanino i Bobolice. Widać dużą potrzebę dalszych szkoleń w 

zakresie kwalifikowanej pierwszej pomocy, a także doposażenia tych jednostek w sprzęt. W 

najbliższym czasie planowane jest opracowanie strategii rozwoju ochrony przeciwpożarowej 

na lata 2014 – 2012, która będzie spójna z unijną perspektywą po to, żeby wspólnie można 

było szukać dodatkowych środków na doposażenie jednostek ochrony przeciwpożarowej, 

będzie współpraca z Komendantami Gminnymi, a także z samorządami. Na zakończenie 

wypowiedzi Pan Komendant podziękował Pani Burmistrz i Radnym za zrozumienie druhów 

ochotników, którzy tak naprawdę dbają o bezpieczeństwo mieszkańców, za przejawianą 

inicjatywę, wsparcie i bardzo dobra współpracę z jednostkami ochrony przeciwpożarowej. 

Pan Pender podziękował także Panu Komendantowi Janowi Wójcikowi, wszystkim 

jednostkom za realizację zadań, które spoczywają na jednostkach OSP.    
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Radna Justyna Terlecka powiedziała, że jakiś czas temu była mowa o samochodzie 

RENAULT, który miał zostać przekazany dla Bobolic, zapytała czy wiadomo coś w tej 

sprawie? 

Odpowiedzi udzieliła Pan Komendant Pender, mówiąc, że samochód ten jest w zasobach 

Komendy Miejskiej. W ocenie Komendanta i patrząc na perspektywę doposażenia jako 

Komenda Miejska na przestrzeni ostatnich lat to samochody mogą być przekazywane. 

Natomiast, aby to uczynić musi nastąpić zmiana normatywu wyposażenia Komendy 

Miejskiej. Normatyw z wnioskiem Komendanta Pendera od dwóch lat jest w Szczecinie i nie 

doczekał się pozytywnego rozpatrzenia, co jest warunkiem przekazania tego samochodu. Pan 

Komendant jest dobrej myśli i ma nadzieję, że w najbliższym czasie zostanie rozstrzygnięte.  

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza podziękowała Panu Komendantowi za współprace z 

Gminą Bobolice, za życzliwość i wsparcie na które zawsze możemy liczyć. Można 

powiedzieć, że ochronę przeciwpożarową można ocenić w stopniu dobrym. Natomiast jest 

świadomość doposażenia w samochody, szczególnie jednostki w Kłaninie i Poroście.      

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie na 2013 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”   

 
2) w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie kosztów 

kwalifikowanych ponoszonych na realizację zadania pod nazwą: „Budowa sieci 

kanalizacyjno – sanitarnej i tłoczonej w miejscowości Cybulino z włączeniem do 

istniejącej kanalizacji grawitacyjnej w miejscowości Gozd – gmina Bobolice” z udziałem 

środków Europejskiego Funduszu Rolniczego Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach 

działań objętych Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013.   

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  
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Gmina Bobolice otrzymała pozytywną opinię i dofinansowanie na podstawie 

umowy na realizację zadania pn. „Budowa sieci kanalizacyjno-sanitarnej i tłocznej w 

miejscowości Cybulino z włączeniem do istniejącej kanalizacji grawitacyjnej w miejscowości 

Gozd –gmina Bobolice”. Realizacja przedsięwzięcia odbędzie się wg Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-2025. 

Montaż finansowy przedsięwzięcia : 

1) dofinansowanie ze środków EFRROW – 597 832 zł. 

2) darowizna  od spółki – Regionalne Wodociągi i Kanalizacja w Białogardzie –                 

387 782 zł. – jako wkład własny projektu (gminy), w tym na obsługę pożyczki w 

wysokości 5 169 zł.. 

Planowana wartość zadania ujęta w budżecie na 2013 rok stanowi kwotę  940 561 zł. wartość 

zadania wg projektu i kosztów obsługi pożyczki 985 614 zł.  

Planowana pożyczka stanowi wyprzedzające finansowanie ze środków Europejskiego 

Funduszu Rolniczego Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013  pokrycia części 

kosztów kwalifikowanych netto  zadania w wysokości 75 % jego wartości.  

Poziom dofinansowania wynika z „katalogu” Programu wydatków kwalifikowanych. Podatek 

VAT np. nie stanowi takich wydatków - stanowi koszt własny gminy.   

Pokrycie wartości dofinansowania pożyczką jest niezbędne do realizacji niniejszego 

przedsięwzięcia. Okres i procedury rozliczania projektów ze środków UE jest długotrwały. 

Zatem nie możemy uwzględnić w planach, że po zakończeniu inwestycji jeszcze w 2013 roku 

wpłyną środki do budżetu gminy. Biorąc pod uwagę okres rozliczenia projektu oraz zadania 

zaplanowane na 2013 rok  należy skorzystać z preferencyjnych warunków niniejszej 

pożyczki. Przewidywane koszty obsługi   są bowiem korzystne dla jst i stanowią: 

1) oprocentowanie - iloczyn wskaźnika 0,25% i stopy rentowności 52-tygodniowych 

bonów skarbowych z ostatniego przetargu przeprowadzonego w miesiącu   

poprzedzającym dany kwartał kalendarzowy dla każdej transzy pożyczki. Odsetki 

stanowią ok. 0,095% od wartości pożyczki. Naliczane są od wykorzystanej kwoty 

pożyczki w okresach miesięcznych, w stałych wysokościach. W analizie wzięto pod 

uwagę koszt odsetek w wysokości 567,94 zł. miesięcznie; 

2) koszty prowadzenia dwóch rachunków bankowych dla projektu – 80 zł. miesięcznie ( 

odrębnie dla pożyczki i dla wkładu własnego do projektu wraz z obsługą zadania ) 

3) koszty prowizji - 0,1% kwoty udzielonej pożyczki, tj. 597,83 zł. ; 

4) koszty przelewów – 6 zł./1 szt.  

Zaciągnięcie pożyczki zostało zaplanowane  we wskaźnikach, które wg Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-2025 wynosi: 
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1) wskaźnik zadłużenia do dochodów ogółem oraz wskaźnik planowanej 

łącznej kwoty spłaty zobowiązań do dochodów ogółem  został określony w 

uchwale w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na 

lata 2013-2025 

Uznając powyższy montaż finansowy oraz poprawę infrastruktury kanalizacyjnej na terenie 

gminy Bobolice celem realizacji planowanych zamierzeń 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Bożena Aksiutin poprosiła o wyjaśnienie co oznacza zapis „zabezpieczenie spłaty 

pożyczki stanowić będzie weksel własny in blanco wraz z deklaracją wekslową” 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik mówiąc, że stosowane jest to przy każdego rodzaju 

pożyczkach i kredytach. Jest to zabezpieczenie Burmistrza w zakresie środków, które są 

uruchomione. W momencie gdyby środki były wykorzystane niezgodne z przeznaczeniem np. 

wykorzystane przez gminę, automatycznie uruchamiany jest weksel i cała procedura 

egzekucyjna.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2013.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

Po przeanalizowaniu stanu wykorzystania środków finansowych przewidzianych na realizację 

zadań w ramach GPPiRPA w Gminie Bobolice na rok 2013, w tym: zad. nr 3.4 

Dofinansowanie instytucji i organizacji prowadzących działalność na rzecz profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych, a w związku z zapotrzebowaniem na realizację 

zadań dotyczących wspomagania działań instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych  uznano za zasadne wprowadzenie propozycji 

zmian przesunięcia niewykorzystanych środków na zadanie nr  4.2. Szkolenia, kursy, 

warsztaty, seminarium konferencje, itp. w tym koszty udziału i dojazdy. 

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisjo ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Opinia stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Gminnej Strategii Integracji i Polityki 

Społecznej na lata 2005-2013 w mieście i gminie Bobolice”.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

Gminna Strategia Integracji i Polityki Społecznej na lata 2005 – 2013 w mieście i gminie 

Bobolice  została uchwalona Uchwałą Nr XII/244/04 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 

grudnia 2004 r w sprawie przyjęcia „Gminnej Strategii Integracji i Polityki Społecznej na lata 

2005 – 2013 w mieście i gminie Bobolice” oraz Uchwałą Nr X/87/11 Rady Miejskiej z dnia 

30 sierpnia 2011 r. zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Integracji i 

Polityki Społecznej na lata 2005 – 2013 w mieście i gminie Bobolice. 

Zasadniczym celem strategii jest wypracowanie sprawnego i efektywnego programu pomocy, 

umożliwiającego skuteczne rozwiązywanie problemów społecznych.  

Strategia jest dokumentem otwartym, podlegającym ewaluacji i monitoringowi. 

Podjęto decyzję o aktualizacji zadań w obecnym dokumencie. Od momentu uchwalenia 

dokumentu i zmiany w 2011 nastąpiły zmiany w zasobach gminy i realizacji zadań.  

W chwili obecnej trwają prace nad opracowaniem nowego dokumentu.  

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisjo ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

5) w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

Zgodnie z art. 9a ust. 15 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r o przeciwdziałaniu przemocy  w 

rodzinie (Dz. U. z 20 września 2005 r. poz. 1493 ze zm.) Rada Miejska określa w drodze 

uchwały tryb, sposób powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego 

oraz szczegółowe warunki jego funkcjonowania. 

Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Bobolic. 
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Obsługę organizacyjno – techniczną zespołu interdyscyplinarnego zapewnia 

Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobolicach. 

Traci moc Uchwała Nr XLIII/392/10 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 sierpnia 2010 r. 

w sprawie uchwalenia regulaminu określającego tryb, sposób powoływania i odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowe warunki jego funkcjonowania. 

  
Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisjo ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

6) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, terminu i miejscu składania deklaracji przez właścicieli 

nieruchomości zamieszkałej.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater – Ubysz.  

Ustawa z dnia 25 stycznia 2013 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku                     

w gminach (Dz. U. Nr 2013, poz. 228), wprowadziła istotne zmiany, min. obligujące radę 

gminy do podjęcia uchwały regulującej warunki i tryb składania deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej. 

Zgodnie z w/w ustawą art. 6n ust. 1, pkt. 2 ustawy z dnia 13 września 1996 r.                        o 

Utrzymaniu czystości i porządku w gminach (t.j. Dz.U. z 2012, poz. 391 ze zm.) otrzymał 

brzmienie: rada gminy uwzględniając konieczność zapewnienia prawidłowego obliczenia 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ułatwienia składania 

deklaracji, określi, w drodze uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego: 

2)  warunki i tryb składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej,                   

w szczególności: 

a)  ich format elektroniczny oraz układ informacji i powiązań między nimi zgodnie                          

z przepisami o informatyzacji działalności podmiotów realizujących zadania publiczne, 

b)  sposób ich przesyłania za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 

c)  rodzaje podpisu elektronicznego, którym powinny być opatrzony. 

W związku z powyższym celowe jest podjęcie niniejszej uchwały. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia pomiędzy Gminą Bobolice a 

Spółdzielnią mieszkaniową „Jutrzenka” w Koszalinie w sprawie wspólnej realizacji 

zadania polegającego na budowie i remoncie chodnika wraz z miejscami postojowymi 

na terenie działki nr 5-/10 położonej w obrębie nr 3 miasta Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

W 2012 r. Gmina podjęła decyzję o wspólnej, ze Spółdzielnią Mieszkaniową „Jutrzenka” w 

Koszalinie, realizację zadania polegającego na budowie i remoncie chodników wraz z 

miejscami postojowymi w rejonie ulic Szkolnej i Łazienkowej w Bobolicach na terenie 

działki nr 50/10 w obrębie nr 3 miasta Bobolice. 

Zadanie, będące przedmiotem niniejszej uchwały będzie kontynuacją już rozpoczętych prac a 

ze względu na znaczny zakres rzeczowy i finansowy, realizowane będzie w okresie 

dwuletnim. Etap I (2014 r.) obejmować będzie remont chodnika o pow. ok. 120 m2 łączącego 

bloki ul. Szkolnej i ul. Łazienkowe. Etap II zaś (2015 r.) obejmować będzie budowę nowego 

chodnika o pow. ok. 60 m2 łączącego ul. Szkolną i ul. Fabryczną oraz budowę miejsc 

postojowych przy ul. Szkolnej o pow. ok. 120 m2. 

Poprzez wspólna realizację zadania rozumie się: po stronie Spółdzielni Mieszkaniowej 

„Jutrzenka” w Koszalinie – zakup i dostawę materiałów budowlanych niezbędnych do 

przeprowadzenia zadania, po stronie Gminy Bobolice – wykonanie robót budowlanych, 

zapewnienie sprzętu oraz nadzoru nad realizacją zadania.   

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

Ad. 7. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany – zgłosiła, że w Drzewianach występuje 

cykliczny, coroczny problem ze śmieciami po turystach udających się do Darłowa, którzy 

zatrzymują się na poboczu. Turyści zostawiają po sobie bardzo dużo śmieci, Pani sołtys 

zapytała jak sołectwo ma sobie poradzić z tym problemem ? Dodała także, że posiada siłę 

roboczą, ale co z workami, kto ma je dostarczyć ?  
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Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że w ZUKiO są worki, które można 

zakupić za około 11 zł, które są przeznaczone na cele sołectwa w celu zbierania takich śmieci.  

Pani Wiceburmistrz powiedziała, że jeżeli jest to sytuacja taka, że śmieci znajdują się na 

działkach prywatnych, gdzie zobligowani są właściciele poszczególnych nieruchomości do 

tego, aby z tych nieruchomości dokonywać wywozu tych nieczystości. Należy egzekwować 

takie sytuacje. Gmina nie może ponosić kosztów i sprzątać za wszystkich właścicieli 

nieruchomości. Worki dostępne ZUKiO przeznaczone są tylko na tereny gminne sołectw. W 

przypadku sytuacji zaśmiecenia należy zgłosić to do Urzędu Miejskiego w celu 

zweryfikowania lokalizacji, a Urząd podejmie interwencję.  

 

Jerzy Nowomiejski sołtys sołectwa Krępa – na drodze powiatowej od Rosnowa do Dargini 

Powiatowy Zarząd Dróg równał tę drogę. Równiarka zrównała tę drogę, ale z tego co zostało 

zepchnięte na pobocze powstały skarpy. Z tego powodu nie odpływa woda po opadach, a gdy 

przyjdą przymrozki może to być niebezpieczne dla korzystających z tej drogi.  

 

Joanna Tomczak sołtys sołectwa Ubiedrze – zapytała Pana Dyrektora ZUKiO kiedy będzie 

skończona droga na Grotniki ?  

Pan Dyrektor powiedział, że odpowie w trybunie obywatelskiej na to pytanie ponieważ jest to 

dość obszerny temat. 

  

Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – poinformowała, że od 6-8 września 2013 roku w 

Barzkowicach odbędą się targi rolnicze. W związku z tym, że 7 września 2013 roku odbędą 

się dożynki gminne, to wyjazd do Barzkowic został zaplanowany na 8 września br. o godz. 

7.00, zapisywać można się u Pani Justyny Wolskiej w Urzędzie.  

 

Ad. 8.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej głos zabrali: 

1. Pan Jan Rewkowski Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach 

– przedstawił informacje dotyczące działalności stadionu dla osób korzystających po godz. 

15-tej. Stadion był otwarty od 15.00-21.00, od poniedziałku do piątku. W tym czasie w 

ciągu 4 miesięcy skorzystało 206 osób (V-VIII), były to różne osoby np. dzieci z 

okolicznych ulic, osoby, które przychodziły pograć w piłkę, pospacerować, posiedzieć na 

trybunach. Obecnie stadion po godzinach jest już zamknięty. Należy zastanowić się czy w 

przyszłym roku należy postąpić w ten sam sposób, o ile środki finansowe na to pozwolą. 

Może ten rok był rokiem testowym, może należy bardziej rozpowszechnić tę informację. 
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Warunek jest jeden taki, że muszą być finanse dla osoby, która będzie pracowała 

po południu.  

ZUKiO pozyskało 43-osobowy autobus do przewozu osób na odcinku około 100 km, 

Dyrektor zwrócił się z ofertą do zebranych i poprosił o rozpowszechnienie tej informacji 

po to, żeby korzystać z oferty ZUKiO, 1km kosztuje 3,24 zł bez kosztów za godziny 

postojowe. ZUKiO posiada także przeszkolonych kierowców, stan techniczny autobusu 

jest dobry.     

Dyrektor poprosił o wskazanie miejsc, w które należy dowieść piasku na zimę. ZUKiO o 

miejscach coroczny wie, ale prośba, że może pojawiły się jakieś nowe konieczne miejsca.  

Realizacja napraw gruntowych dróg gminnych w bieżącym roku na terenie Gminy Bobolice 

Dyrektor na początku nadmienił i przypomniał Państwu, że działania naprawcze 

prowadzone na gruntowych drogach gminnych, to nie jest tylko naprawa nawierzchni tych 

dróg, ale dbamy także o to, aby możliwie sprawnie przywrócić do funkcjonowania cały pas 

drogowy tzn.: 

• poszerzyć pobocza, co wiąże się z wywozem bardzo wielu ton ziemi z darnią oraz 

odkrzaczyć   i zrąbać zakrzaczenia, 

• odtworzyć rowy odwadniające, te działania także wiążą się z zaangażowaniem 

transportu do wykopu i wywozu wielu ton ziemi, 

• wykonać konieczne przepusty, a także działania nietypowe, takie jak na Chlebowie - 

rynny odwadniające z podkładów kolejowych,  

• dowieść setki ton grubego gruzu, który trzeba zarówno sprzętem, jak i ręcznie 

rozmieścić na nawierzchni, a następnie zagęści go posypką piaskową,  

• dowieść setki ton drobnego gruzu, następnie wyprofilować go, aby zachować spadki 

drogi, konieczne do wykonania skutecznego odwodnienia i na koniec wykonać 

zagęszczenie nawierzchni. 

 

W nawiązaniu do tematu usuwania zakrzaczeń, Dyrektor powiedział, że ten zakres prac, 

będzie kontynuowany już „na stałe”, tzn. chcemy wszystkie drogi gminne odkrzaczyć 

(proces kilkuletni),  a następnie utrzymywać je w należytym stanie techniczny, poprzez 

wykaszanie poboczy kosiarką ciągnikową bijakową, którą zakupimy niebawem. 

Działania w powyższym zakresie,  prowadziliśmy w tym roku na w/w drogach: 

• Ostrówek, 

• Bolechowice, 

• Jadwiżyn, 

• Chmielno, 

• Porost-Kolonia, 



 26 

• Pniewki, 

• Nafta, 

• Chociwle do Pana Basaraba oraz do Państwa Domagała i Pecolt, 

• Gozd, 

• Boboliczki, 

• Radwanki, 

• Chlebowo do Pan Kota, 

• Ujazd, 

Uważamy także, że bardzo ważne jest zachowanie należytego stanu technicznego rowów 

odwodniających. Te działania będą cyklicznie wykonywane łyżką skarpówką przez naszą 

koparko-ładowarkę.  

Kilka kategorii działań na naszych gruntowych drogach gminnych, które w tym roku 

prowadziliśmy i prowadzimy nadal: 

• Drogi rozpoczęte i nieskończone: Grotniki, Chlebowo górne za Nowosiółkami,  

Chlebowo dolne koło Pan Kota, Chlebowo do Państwa Kostewiczów, Lubowo-

Sarnowo. 

• Drogi naprawione w całym zaplanowanym zakresie: Ujazd, Chociwle do 

Państwa Pecolt i Domagała, Górawino, Boboliczki (ZUKiO pobocza – 

odkrzaczenia i utwardzenie poboczy), ulica Działkowa w Bobolicach. 

• Drogi konserwowane i naprawiane w zakresie poprawy stanu nawierzchni: Kije-

Lubino, Jadwiżyn, ulica Spacerowa w Bobolicach, Chociwle do Pan Kordka, 

Chociwle do Pana Ratajczyka, Darżewo, Bożniewice, Więcemierz, Gozd do 

Pana Kuliga. 

W tym miejscu Dyrektor odniósł się do zapytania Pani sołtys Ubiedrza Joanny Tomczak –

ZUKiO analizuje gdzie ich działania są najbardziej potrzebne. Po ziemie okazało się, że w 

wielu miejscach odcinki dróg są nieprzejezdne np. Chlebowo. Ludzie utknęli w bagnie, nie 

można było przejść, gospodarstw w tym miejscu jest kilkanaście, a więc dlatego należy 

interweniować na tej drodze. Jak wiadomo w Grotnikach (o czym wspominała Pani sołtys) 

jest jedno gospodarstwo. ZUKiO poniosło już duży nakład pracy na nawierzchnię, wskazanie 

granic, zebranie rowów, zrobienie studni i przepustu. Świadomie zostały wstrzymane dalsze 

działania ponieważ interwencja ZUKiO potrzebna jest gdzieindziej, ale nie mówimy, że tego 

nie zrobimy.      

W tym roku chcemy jeszcze naprawić dwa Chlebowa (około 7 km) – górne i dolne, a także 

wykonać dwa przepusty w Różewko - Grotniki. 
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Pan Dyrektor powiedział, że zarówno sprzęt, jak i pracownicy pracujący przy 

naprawie dróg gminnych, są także wykorzystywani do wielu innych ważnych prac takich, jak: 

• wykonywanie nowych chodników i parkingów,  

• usuwanie np. kanalizacyjnych awarii w drogach,  

• realizację odpłatnych zleceń w zakresie drogowym i kanalizacyjnym, 

• realizację zleceń innych jednostek organizacyjnych naszej gminy, 

• wykonywanie napraw drogowych w ramach współpracy z zarządcami dróg, 

• naprawa ubytków drogowych po okresie zimowym,  

• obsługę gminnych imprez, 

• i wiele innych nie zaplanowanych, a koniecznych do wykonania działań. 

Dyrektor wspomniał o tym, że otrzymał pismo, które wpłynęło do Urzędu, a zadekretowane 

zostało do ZUKiO. W piśmie pkt. 2 „proszę o wprowadzenie do planu budżetu na 2014 rok 

wymiany nawierzchni choćby na jednej ulicy (wymiany czyli asfalt, trelinka itd., nie 

zasypywanie dziur przez ZUKiO piachem bo się bardzo kurzy i jest krótkotrwałe do 

pierwszego mocniejszego deszczu)”. Dyrektor powiedział, że ZUKiO uzupełnia drogi około 

20 ton masy asfaltowej rocznie, dziury nie są zasypywane piaskiem tylko masą, a na masę 

sypany jest piasek po to, żeby masa nie przylepiała się do opon. Takie informacje jak 

zsypywanie dziur pisakiem idzie w teren i ludzie tego słuchają.  

Radny Zbigniew Oleksiak (autor pisma) powiedział, że głównie chodzi o ulice Tomeckiego, 

gdzie tam mieszkańcy najbardziej się skarżą ponieważ nie mogą otwierać okien ze względu 

na kurz z drogi. 

Dyrektor powiedział, że cały czas jest mowa o tym, że w przyszłości w Bobolicach 

planowane jest wykonanie kanalizacji, więc jaki sens jest kłaść nową nawierzchnię asfaltową 

czy chodnik bo za jakiś czas będzie to zrywane.  

Radny Zbigniew Oleksiak powiedział, że rozumie, że będzie to wszystko zrywane, ale plany 

wykonania kanalizacji przesunęły się i nie wiadomo kiedy będzie ostatecznie kanalizacja 

wykonana.  

Dyrektor powiedział, że ludziom należy tłumaczyć jakie są potrzeby gminy, że nie da się w 

ciągu 2-3 lat wykonać wszystkiego naraz.  

Radny Zbigniew Oleksiak powiedział, że w tym roku na osiedlu odnośnie chodników 

(krzywych płytek) nie działo się nic. Mieszkańcy nie chcą nowych z polbruku chodników, ale 

wystarczyłoby przełożyć płyty chodnikowe, uzupełnić. 

Dyrektor powiedział, że plany na przyszły rok są takie, żeby chodniki na osiedlu przełożyć i 

uzupełnić płytami chodnikowymi z odzysku.  

Radny Zbigniew Oleksiak powiedział, że skrzyżowanie Tomeckiego-Jagoszewskiego tu też 

można przejechać sprzętem i zebrać nasyp, który się robi.  
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Dyrektor powiedział, że naprawy i remonty powinny być robione kompleksowo, a 

nie pobieżnie. Jeżeli tak by się robiło to poważne sprawy nie byłby nigdy wykonane.  

Przewodniczący Rady zaproponował by Radny Pan Oleksiak spotkał się z Dyrektorem i 

omówili kwestie remontu dróg i chodników.      

Na zakończenie Dyrektor dodał, że w listopadzie br. na sesji przedstawi zakres prac kosztowo 

i ilościowo oraz wizualizację.  

Ad. 9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali:  

Radna Bożena Aksiutin – zapytała jakie ustalenia zapadły w sprawie parkingu przy ulicy 

Wyspiańskiego ? Zwróciła uwagę, żeby parking był do wierzb, a nie za blisko okien 

mieszkańców.  

Odpowiedzi udzielił Pan Dyrektor ZUKiO mówiąc, że zaprasza Panią Radną do siebie w celu 

oględzin tego miejsca w terenie. 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że były rozmowy ze wspólnotą 

mieszkaniową tego bloku przy którym ma powstać parking. Wierzby będą chronione, które są 

tam usytuowane. Przygotowany jest roboczy plan budowy parkingu. Wspólnota 

mieszkaniowa zgodziła się na te warunki, nie protestuje, ale w zamian za odprowadzenie 

deszczówki do rzeki Chociel, oczywiście w porozumieniu z Zarządem Dróg Powiatowych. 

 

Radna Bożena Aksiutin – zwróciła się z prośbą o poprawę stanu chodników przy 

Restauracji „Pod Winogronami”. Całe płyty są popękane i sterczące, a dużo osób korzysta z 

tego chodnika.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że jest to 37 m² chodnika do ułożenia. Granica 

biegnie po budynku właścicieli restauracji więc chodnik jest gminny. Chodnik nie będzie 

zrobiony w tym roku. W międzyczasie dochodzą różne sprawy i tak samo ważne. Gmina 

ponosi odpowiedzialność za to jaki priorytet nadać danej sprawie mając na uwadze budżet 

Gminy, który nie jest z gumy. Nawet mając pieniądze ze źródeł zewnętrznych na deszczówkę 

w tym roku, to Gmina nie skorzystałaby ponieważ nie posiadamy pieniędzy na wkład własny. 

Są plany i projekty – na to Gminę było stać - jak rozwiązać deszczówkę w całym mieście, w 

jakiej kolejności ją budować, są to koszty 9 mln złotych, bez nawierzchni przy cenach z 2011 

roku. Gmina przygotowana jest do nowego programowania ponieważ ma dokumenty, 

oczywiście bez pozwoleń na budowę. Gmina jest dalece przygotowana na to, żeby zająć się 

kanalizacją deszczową w mieście. Pani Burmistrz dodała, że poprawa stanu chodnika, o 

którym wspomniała Pani Radna Bożena Aksiutin jest zasadne ponieważ na tym odcinku 

można nogi połać. Wszystkiego na raz nie da się zrobić. W zakresie dróg i chodników dużo 
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się robi bo jest to priorytet w programie wyborczym Pani Burmistrz i ma 

świadomość, że będzie się z tego musiała rozliczać już za rok przed wyborcami. Pani 

Burmistrz poprosiła Radnych o to, by mówili i tłumaczyli mieszkańcom, że na niektóre 

rzeczy trzeba poczekać, bo nic nie ma od razu. Wszyscy mamy świadomość jak to wygląda i 

na co mamy pieniądze. Reasumując to w tym roku zostanie wykonany parking ul. 

Wyspiańskiego oraz chodnik w Głodowej, który był przesuwany właśnie już 3 rok, a to 

dlatego, że były inne ważniejsze sprawy.    

Pani Radna Bożena Aksiutin dodała, że uważa za sprawę pilną poprawę tego chodnika. Nie 

wymaga nakładów dużych finansowych, prosi tylko by te kilkanaście być może kilkadziesiąt 

płytek podsypać piaskiem i wyrównać.  

 

Radna Małgorzata Piotrowska – powiedziała, że znowu wraca temat niewykoszonego placu 

przy ulicy Magazynowej, poprosiła by zadbać o ten teren. 

Tematem zajmie się Dyrektor ZUKiO.             

 

Radny Jan Żwirbla  – zgłosił, że z kościoła przy ul. Pocztowej spadają dachówki, 

mieszkańcy boją się, że komuś może stać się krzywda lub można uszkodzić samochód.   

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że zostanie wystosowane 

pismo do proboszcza z prośbą o zabezpieczenie tego miejsca.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał zaproszenie dla radnych na jubileusz 25-lecia 

koronacji figury Matki Bożej Bolesnej papieskimi koronami, które odbędzie się 15 września 

2013 roku w Skrzatuszu.  

 

Ad. 10. Zakończenie obrad.  

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


